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Zápis č. 35/17‐20 (236) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 7. dubna 2020, 14:00 hodin 
formou videokonference v MS TEAMS v týmu FCH VUT v Brně   

https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3abe900e5072834943a8821519a8fb5137%40
thread.tacv2/Obecn%25C3%25A9?groupId=ac6abd7f‐53a1‐4339‐ae6a‐
b7aa23c7a7cb&tenantId=c63ce729‐ca17‐4e52‐aa2d‐96b79489a542 

 
 
Přítomni:  Diviš, Komendová, Krajčovič (část), Mravec, Němcová, Obruča, Palovčík, 

Pilátová, Pořízka, Sedláček, Szotkowski, Šimončičová, Flegr, Šintajová. 
Omluveni:    Kalina 
Hosté:     Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Dodatek č. 2 ke směrnici děkana č.1/2019 ‐ projednání 
3. Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č.2/2019 ‐ projednání 
4. Různé 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné na videokonferenci, zahájil zasedání a informoval, že 
program byl členy AS odsouhlasen ještě před zasedáním formou per rollam. 
Hlasování: 

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Usnesení: Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
 
AD 2) + AD3) 
Děkan fakulty zaslal písemné stanovisko, které obsahuje představení uvedených dokumentů 
a  je k dispozici všem členům AS. Nicméně předseda AS FCH  ještě požádal děkana  fakulty o 
stručné shrnutí. 

Děkan: 

Oba dodatky, jejichž projednávání je dnes na programu, jsou v podstatě reakcí na současnou 
situaci. Dle původních dokumentů měli uchazeči o studium společně s přihláškou ke studiu 
doložit  i  podklady  pro  prominutí  přijímací  zkoušky. V této  situaci  to  ovšem  není možné;  i 
s ohledem  na  to,  že  většina  ostatních  fakult  přijímací  zkoušky  zrušila,  byla  tato  situace 
projednána s řediteli ústavů a vedení tedy navrhuje přijímací zkoušky do bakalářského studia 
zrušit – zejména z administrativních důvodů. Na základě návrhu ředitelů ústavů předkládá  i 
návrh na zrušení přijímacích zkoušek do navazujícího studia.  

Předseda AS FCH otevřel diskuzi k předkládaným dokumentům.  

Nikdo neměl žádné dotazy ani připomínky. Byly tedy zformulovány návrhy usnesení: 

„AS FCH VUT v Brně projednal dodatek č. 2 ke směrnici děkana č. 1/2019“. 

„AS FCH VUT v Brně projednal dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 2/2019“. 
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Usnesení budou  odhlasována  formou per  rollam.  Schvalování dodatků by mohlo probíhat 
později už prostřednictvím Microsoft Forms. 

Všichni přítomní členové AS FCH s tímto postupem souhlasí. 

 

AD 4)  
Předseda AS FCH předal slovo děkanovi fakulty, aby informoval členy Akademického senátu 
FCH zejména o současné situaci. 
 

Děkan, prof. Weiter: 

 Nejdůležitější  informace  jsou v současné době ty, které se týkají výuky: Nyní se čeká 
na  schválení  zákona  „o  zvláštních  pravidlech  pro  vzdělávání  a  rozhodování  na 
vysokých školách v roce 2020 a o posuzování doby studia pro účely dalších zákonů“ – 
předpokládá  se  schválení  v horizontu  cca  2  týdnů.  Do  té  doby  zůstává  v platnosti 
usnesení  vlády  o  zákazu  přítomnosti  studenů  na  hromadné  výuce,  opatření 
Ministerstva  zdravotnictví  o  omezení  pohybu  a  rozhodnutí  vlády  ČR  o  uzavření 
hranic.  Pro  studenty  ze  Slovenské  republiky  navíc  platí  ještě  uzavření  hranic. 
V kontextu těchto skutečností se zatím připravuje plán, jak se bude dále postupovat: 
Tam, kde to bude možné, bude probíhat po uvolnění opatření bloková výuka; dále se 
počítá  s prodloužením  zkouškového  období  (nejméně  do  30.  9.);  prioritně  bude 
řešeno zkoušení předmětů studentů závěrečných ročníků; zvažuje se v odůvodněných 
případech distanční zkoušení. U všech opatření budou možné výjimky (zejména např. 
pro postup do dalších  ročníků  studia – přesuny předmětů, apod). Rovněž  se počítá 
s tím, že bude modifikován časový plán akademického roku. 

 SZZ – zatím se předběžně počítá se dvěma termíny (první by byl mírně posunutý proti 
platnému harmonogramu a druhý pravděpodobně v září). 

 Bude posunuto přijímací řízení – v návaznosti na vývoj situace.  

Předseda AS otevřel diskuzi týkající se tohoto bodu.   

 

Doc. Diviš:  

 Proč  se uvažuje o dvou  termínech pro  SZZ?  Je  to  velmi  časově náročné, nebyla by 
lepší varianta jeden pozdější termín SZZ? – máme už představu, kolik studentů by se 
jednotlivých termínů účastnilo?   Odpovídá děkan: Zatím  je to spíše pracovní návrh  ‐ 
ve  stadiu  úvah.  Nicméně  pro  toto  rozhodnutí  jsou  dva  důvody  –  jednak  opravdu 
snaha vyjít vstříc studentům – ti, kteří mají splněny všechny svoje studijní povinnosti, 
nejsou  touto  situací  nijak  zvlášť  dotčeni  a  mohou  už  mít  SZZ  vykonány  a  být 
připraveni pro nástup do zaměstnání. Druhý důvod je ten, že na zářijový termín by již 
nebylo  tolik studentů, což by bylo pozitivní z toho důvodu, že v tomto období bude 
extrémní zátěž na akademické pracovníky, zejména na členy komisí. V současné době 
je situace dle dostupných  informací taková, že 50 % studentů by mohlo vykonat SZZ 
v „letním“  termínu.  Záležitost  bude  ještě  podrobně  diskutována  s řediteli;  jakmile 
bude učiněno rozhodnutí, bude předána informace dále. 

 

Doc. Krajčovič: 

 Bude probíhat automaticky bloková výuka u předmětů pro docvičování  jednotlivých 
úloh?  Reaguje  děkan:  Rozhodnutí  je  plně  v kompetenci  garantů  jednotlivých 
předmětů;  důležité  je  naplnění  cílů  studia,  není  nutné,  aby  byl  doslova  dodržen 
původní  plánovaný  obsah  výuky.  Jakmile  se  garanti  rozhodnou,  podají 
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prostřednictvím ředitelů  informaci děkanovi,  jakou část výuky  je třeba narozvrhovat 
do výuky, která bude probíhat po ukončení restriktivních opatření. 

 

Dr. Sedláček: 

 Je  důležité,  aby  bylo  studentům  správně  komunikováno  to,  že  termín  konání  SZZ 
v září neznamená, že se jedná o méně kvalitní práce.  

 Od kolegů  se dozvěděl,  že byli  informováni o  tom,  že  je možné modifikovat  zadání 
prací –  je to pravda? Reaguje děkan: Od ředitelů obdržel žádost, zda by bylo možné 
modifikovat zadání DP/BP. Obecně platí, že SaZŘ neumožňuje změnit zadání, pokud 
je už práce zadána, nicméně s ohledem na současnou situaci je možno zadání mírně 
modifikovat – ale pouze tak, aby nedošlo ke snížení kvality práce –  jedná se spíše o 
nahrazení  určité  části.  Technicky  už  ale  mohou  zadání  měnit  pouze  pracovníci 
studijního  oddělení,  ale  odpovědnost  mají  ředitelé  ústavů  –  tzn.,  že  ti  mohou 
modifikaci povolit.  

 

Dr. Pořízka: 

 Očekává  se,  že  budou  současné  restrikce  uvolňovány  pro  studenty  a  zaměstnance 
současně nebo bude fakulta pro zaměstnance zpřístupněná už dříve, aby mohli např. 
připravit  laboratoře  apod.?  Reaguje  děkan:  Určitě  se  bude  uvolňovat  postupně, 
přičemž prioritou zůstává dokončení závěrečných prací, nicméně zatím  ještě nejsou 
stanovena  žádná  pravidla.    Zásadní  pro  rozhodování  bude m.  j. monitoring  toho, 
které předměty a v jakém  rozsahu  je  třeba  ještě odučit. Už nyní  je ale  zřejmé,  že  i 
když  dojde  k otevření  fakulty,  bude  otevřená  v režimu  preventivních  opatření 
(rozestupy mezi studenty, zákaz sdružování, dezinfekce, …).  

 

K uvedenému bodu již nebyly další dotazy, předseda AS FCH tedy pokračoval dalším bodem, 
tj.  seznamem  dokumentů,  které mají  být  schváleny  Akademickým  senátem  FCH  v blízké 
době.  Již byly předloženy, případně projednány následující dokumenty: dlouhodobý záměr, 
výroční zpráva, zpráva o hodnocení výuky v zimním semestru. Dále požádal děkana fakulty, 
aby informoval o tom, jaké další dokumenty budou předkládány. 

 

Děkan, prof. Weiter: 

 Kromě  již  zmíněných  dokumentů  bude  předložena  ještě  žádost  o  akreditaci 
navazujících  studijních programů  – AS  ji neschvaluje,  ale projednává, dále pravidla 
rozpočtu;  (dle  informace  od  doc.  Diviše  dnes  zasedala  EK  AS  VUT,  která  návrh 
rozpočtu projednala; budou  se  zapracovávat pouze drobnější úpravy; 28. 4. by měl 
zasedat AS VUT – tam by snad mohla být pravidla schválena). Pokud se tak stane, cca 
do  týdne  by  mohla  být  Akademickému  senátu  FCH  předložena  verze  fakultního 
rozpočtu.  

 Dalším  dokumentem,  který  bude  předkládán,  je  tzv.  Strategie  2030  –  reaguje  na 
obdobný dokument na úrovni VUT;  jedná  se o  strategický  výhled, není  to  závazná 
norma,  která  bude  v období  cca  do  června  předložena,  ale  děkan  preferuje 
projednání na prezenčním zasedání Akademického senátu. 

 

Další příspěvky do diskuze nebyly. Příští  řádné zasedání AS FCH se uskuteční 5. 5. 2020 ve 
14:00 hodin, pravděpodobně opět formou videokonference. V této době se již předpokládá, 
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že  již  bude  v platnosti  zákon  „o  zvláštních  pravidlech  pro  vzdělávání  a  rozhodování  na 
vysokých školách v roce 2020 a o posuzování doby studia pro účely dalších zákonů“, kde by 
měla být m. j. popsána i pravidla pro jednání akademických senátů. 
Následně předseda AS FCH poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
Brno, 8. 4. 2020           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
   

 
..………..…………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


